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Motie 
Beheersmaatregelen Sociaal domein & Sociale zaken 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 9 november 2021, 
behandelend de Programmabegroting 2022 

Constaterende dat: 

• Volgens memo d.d. 2 november j.l. het College het standpunt heeft dat de 
gemeente voor haar inwoners geen gebruik wil maken van het heimelijk inzetten 
van camera's bij bijstandsfraudeonderzoeken. Dit in tegenstelling tot de andere 
Twentse gemeenten die dat wel doen. 

• De Sociale Recherche Twente (SRT) een professionele organisatie is die werkt 
met een protocol rondom inzet van observatie. 

• Regelmatig in de media berichten kunnen lezen van fraude c.q. onrechtmatige, 
ongewenste zaken die zich voordoen waar veelal veel geld mee gemoeid is. 

• De gemeente Twenterand haar best doet om de wettelijke taken en 
verantwoordelijkheden uit te voeren met de (beperkte) middelen die zij hebben. 

• Dat Twenterand in OZJT/5amen14 verband mede beleid bepaald m.b.t. 
tarifering. 

Overwegende dat: 

• De (financiële) steun daar terecht moet komen waar het echt nodig is. De 
goeden niet onder kwaden moeten lijden, omdat ook overheidsgeld maar 1x 
uitgegeven kan worden. 

• Gemeenschapsgeld verantwoord en zo effectief mogelijk ingezet moeten worden 
en binnen het huidige regime c.q. pakket aan mogelijkheden ook getoetst moet 
worden, zodat de solidariteit niet verder uitholt. 

• Het 'systeem' (met alle goede bedoelingen ook zo ingericht), maar menigmaal 
niet functioneert zoals het zou moeten werken en dat daar inwoners ook de dupe 
van kunnen worden, omdat veelal de problemen en zorgen die inwoners ervaren 
op een betere en/of effectievere manier besteed had kunnen worden. 

• Tarieven waarbij die de gemeente kan bepalen en/op in samenwerkingsverband 
mede bepaald, ongetwijfeld in samenhang worden beoordeelt, van mening dat 
een tarief van ca. € 3.700,- voor het huisvesten, onderhoud en begeleiding per 
kind per maand fors is en dat dit fraude in de hand kan werken. Hier ook 
voorbeelden van zijn. Terwijl een gezin met kinderen het met veel minder 
financiële middelen moet doen en zelfs meer verantwoordelijkheden voor het 
kind heeft. 

• Er veel geld om gaat in het Sociaal Domein, zonder dat de Raad vaak de kennis 
heeft wat de gemeente(n) zoal doen. 

Vraagt het college: 



1. De inzet van camera's niet op voorhand uit te sluiten en hierover gericht het 
overleg aan te gaan met de Sociale Recherche Twenterand (SRT). 

2. tia-evefleg-ntiet-Ele-andeFe-saitnenweFkande-Twentse-gerneenteR 
(0Z-T-J- -/S-at~e lariefsteiiing-vart-geziesli-~fitiseh-ender-de-leep-te 
neff~aafeffl-het-tafie#4at-gekezeR4s--ze-gekozen-is-944e-Raad hierover te 
informeren. 

3. Aarride-Rnad-een-overzieht--te-geven -van welke tarieven-de-gemeentazelf 
bepaald 	dan wel in samenwerkingsverband bepaald als-het-gaat-ona. 
pefsGen,sgebonden-zorgihulpverlening. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 9 november 2021 

Namens, 

SGP: Jan Jonker 

VVD: Erik Kobes 

PVV: Erik Veltmeijer 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Motie 
Budget/Fonds: in stappen op weg veilige fietspaden rondom 
`Engbertsdijksvenen' (De Pollen — Bruinehaar — Langeveen) 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 9 november 2021, 
behandelend de Programmabegroting 2022 

Constaterende dat: 

• Er reeds een lange wens is om veilige fietspaden te realiseren rondom de 
Engbertsdijksvenen, De Pollen — Bruinehaar — Langeveen. 

• In de Raad door velen aandacht is gevraagd voor de initiatieven, 
meekoppelkansen in het gebied. 

• In de Provinciale Staten op initiatief van de SGP en het CDA, en inmiddels 
gesteund door meerdere partijen de fietspaden (impuls voor fiets) een motie 
wordt aangenomen die de fietspaden Engbertsdijksvenen specifiek erkent en 
duidt als meekoppelkans N2000. En daarvoor in de begroting ook middelen 
vrijmaakt die hiervoor gebruikt kunnen worden, maar dit wel om een gemeentelijk 
initiatief vraagt. 

• Tot nu toe er geen specifieke financiële middelen gereserveerd c.q. bestemd zijn 
voor de fietspaden voor het genoemde gebied. 

• Tot nu toe er nooit een aanvraag is ingediend om financiële middelen voor de 
(veiligheid)fietspaden rondom Engbertsdijksvenen. (RMO/UVP/SPV etc.) 

Overwegende dat: 

• Kleine kernen als Bruinehaar en De Pollen erg betrokken zijn bij de 
ontwikkelingen rondom de Natura2000 en er veel onzekerheid is in het gebied, 
ook als het gaat om de leefbaarheid en vitaliteit van de gemeenschap. 

• Door het verdwijnen van agrarische bedrijven ook de leefbaarheid van 
Bruinehaar en De Pollen verder onder druk komt te staan en daarom een 
positieve impuls nodig is om de leefbaarheid (ook de veiligheid) in Bruinehaar en 
De Pollen te behouden en te versterken. 

• Vanuit de provincie de belofte is gedaan dat het proces Natura2000 
Engbertsdijksvenen het gebied pijn zou doen en dat daar wel iets voor terug 
moest komen. 

• Fietspaden, namelijk het ontbrekende stuk langs de Paterswal en de Ouden 
Hoevenweg/Gravenlandweg van De Pollen naar Bruinehaar/Langeveen, al ruim 
25 jaar een vurige wens is van de inwoners. 



• Er reeds een motie 'onderzoek PlasticRoad — fietspadenplan Engbertsdijksvenen 
(GBT/VVD) is aangenomen om het concept PlasticRoad te onderzoeken. Deze 
motie is reeds ambtelijk afgehandeld, maar dergelijke innovatieve concepten etc. 
zijn kansen die zich voor pilot projecten kunnen lenen en dat niet bij voorbaat uit 
te sluiten. 

• De financiële positie van Twenterand niet florissant is, maar er wel degelijk 
keuzes en investeringen worden gedaan. Onder de mom van waar een wil is een 
fietspad zou je ook de mogelijkheden die er wel zijn kunnen beginnen met een 
stap in financiële zin te zetten. 

ond c.rlockeA 
Om de mogelijkheden (financiële middelen) dio or zijn  te-1.44k4pgan-em om een  pes 
bttelget/fetteis te creëren om het-fietspackinplan rondom de Engbertsdijksvenen (stap 
voor stap) te kunnen realiseren. cie c° vYilo I L4-441 6 C1 	kD . f‘e.tbp ad ) 

Vraagt het college: 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 9 november 2021 

Namens, 

SGP: Jan Jonker 

CDA: Mayke Jansen — Smelt 

VVD: Erik Kobes 

PVV: Erik Veltmeijer 

PvdA/GroenLinks: Stephan Reusken 

z-41,st.-aangenoman 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Motie: Onderzoek de ja-ja sticker 

Datum: 9 november 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering 9 november 2021 

Constaterende dat: 
Huishoudens momenteel automatisch reclamepost krijgen, waarvan 
overgrote deel ongevraagd zijn en dit kan oplopen tot wel 30Kg per jaar; 
Er in Twenterand een systeem gehanteerd van een systeem waarin 
gewerkt wordt met de nee-nee sticker of de nee-ja sticker. Dit betekent dat 
huishoudens zonder sticker ongevraagd ongeadresseerde drukwerk 
ontvangt; 
Dat het systeem van ja-ja of ja-nee een effectieve manier is om de 
hoeveelheid aan papier afval te verminderen; 
De nee-nee sticker niet door elke Twenterander gebruikt wordt omdat het 
verkrijgen van de sticker te veel moeite kost en tevens geen positieve 
uitstraling op brievenbus heeft; 
Er al meerdere gemeenten zijn die over zijn gegaan om met de ja-ja sticker 
te gebruiken; 
Het voorkomen van (papier) afval duurzamer is. En doordoor wenselijker 
is dan achteraf te moeten scheiden en te recyclen. 

Overwegende dat: 
- 

	

	De gemeente Twenterand de ambitie heeft om en duurzame gemeente te 
worden, de duurzame keuze die bewoners willen maken nu nog moeite 
vraagt. Want als inwoners geen ongeadresseerd drukwerk willen 
ontvangen moeten zijn hier zelf een inspanning voor leveren; 
Er door een ja-ja sticker niet alleen minder papier wordt verbruikt, maar 
ook op andere terreinen milieu winst geboekt kan worden en daarbij valt 
te denken aan minder inkt voor het maken van het drukwerk, minder 
brandstof en verkeersbewegingen en de minder afval. 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Verzoek het college van burgemeester en wethouders op om: 

- Onderzoek te doen naar mogelijkheden en effecten van de invoering van 
een ja-ja sticker. 

- In dit onderzoek te betrekken wat de ecologisch en economische voor- en 
nadelen zijn met daarnaast de gevolgen voor communicatie vanuit de 
gemeente. 

- De uitkomsten van dit onderzoek in raadsinformatiebrief aan de raad mee 
te delen voor 1 april 2022. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

Raadsvergadering d.d  	1 \ 	) - z.h.st. aangenomen 
- aangehoude 	enomen 
- na h.s 	enomen / verworpen met 

emmen voor en 	 stemmen tegen 

Ine,t(o 1..er) 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Motie: pilot buurtmiddeling met vrijwilligers 

Datum: 9 november 2021 

De raad van de gemeente Twenterand bijeen in vergadering op 9 november 
behandelende de begroting 2022. 

Constaterende dat: 

• Veel inwoners van Twenterand is goede harmonie met de buren leven. Niettemin 
zijn er mensen die overlast ervaren van hun buren of buurtgenoten; 

• Mensen iedere dag met deze buren worden geconfronteerd en het voor hen 
moeilijk is om hiervoor weg te lopen; 

• Mensen dit ervaren als een last en een aantasting van leefbaarheid van hun straat, 
buurt en wijk hetgeen zich kan uiten in ruzie, agressie, depressiviteit en 
alcoholmisbruik; 

• Er in Twenterand al sprake inzet is van professionele buurtbemiddeling, maar dat 
dit vooral gericht is op conflicten die al geëscaleerd en langdurend zijn; 

• Het van belang is om in vroeg stadium overlast, mogelijke conflicten te vermijden 
en op te lossen; 

• Vroeg signalering en preventie belangrijke pijlers zijn binnen het sociale domein 
van de gemeente Twenterand; 

• Er al tal van gemeenten zijn die een bewezen aanpak voor dit vraagstuk hebben, 
namelijk buurtbemiddeling door inzet van vrijwilligers met professionele 
ondersteuning. 

Overwegende dat: 

• Buurtbemiddeling kan bijdragen aan het voorkomen van (escalatie) van overlast in 
de straat, buurt en wijk; 

• Het college inwoners meer invloed wil geven op hun eigen woon- en leefomgeving 
en hierin ook een actieve rol wil geven; 
Buurtbemiddeling gebruik maakt van onafhankelijke, getrainde inwoners uit 
Twenterand die bemiddelen in conflicten volgens een vaste methodiek; 

• De vrijwillige buurtbemiddeling een goede aanvulling kan zijn op de bestaande 
professionele buurtbemiddeling en het elkaar kan versterken; 

• Door de inzet van vrijwillige buurtbemiddeling er een breder bereik en 
laagdrempelige inzet van buurtbemiddeling gerealiseerd wordt; 

• Buurtbemiddeling kan bijdragen aan verbetering van de leefbaarheid, versterken 
van de sociale cohesie, vergroten van de veiligheid en terugdringen van de kosten 
van het bestrijden van overlast. 
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PVDA GROENLINKS 
TWENTERAND 

Verzoekt het college: 

• Een pilot te starten voor buurtbemiddeling met inzet van vrijwilligers met 
professionele ondersteuning voor de periode van twee jaar; 

• Daarbij aansluiting en verbinding te zoeken met de bestaande professionele 
buurtbemiddeling; 

• Actief samen te werken met de woningbouwcorporatie Mijnde om mee invulling te 
geven aan de pilot; 

• Actief samen te werken met Zorgsaam om de professionele ondersteuning van de 
vrijwilligers te borgen. 

• Hiervoor middelen beschikbaar te stellen van € 40.000 per jaar te dekken uit de 
reserve van het coalitieakkoord. 

En gaat over tot de orde van de dag 

Partij van de Arbeid - GroenLinks Twenterand 
Stephan Reusken 

- z.h.st. aangeno 
nochdeii overgenomen 

. aangenomen / verworpen met 
..., stemmen voor en 	 stemmen tegen 

Sri9f,tro 
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PVDA GROENLINKS  
TWENTERAND 

Motie: Pilot `Garantstelling unieke initiatieven' 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 9 november 2021, behandelend 
de Programmabegroting 2022 

Constaterende dat: 
• De gemeente Twenterand geen formele garantstellingsregeling kent voor (unieke) initiatieven. 
• Niet alle initiatieven passen binnen de regelingen die er zijn. 

Overwegende dat: 
• Unieke initiatieven op voorhand niet moeten smoren, vanwege financiële onzekerheden of te enge 

criteria van een bestaande regeling. 
• Unieke initiatieven doorgaans een langere en/of intensievere voorbereidingstijd kennen. 
• Unieke initiatieven de samenleving kunnen verrijken. 

Verzoekt het college: 
1. Een praktische regeling `Garantiestelling unieke initiatieven' voor de jaren 2022 en 2023 op te stellen 

met als doel unieke initiatieven mogelijk te maken. In deze regeling minimaal op te nemen: 
A) het plafond van de regeling: € 10.000 per jaar 
B) per uniek initiatief mag de garantstelling maximaal 10% van de ingediende begroting bedragen 
C) de garantstelling wordt vooraf afgegeven aan de initiatiefnemers. Omdat dit geen borgtocht is 

wordt pas achteraf bepaald of de garantstelling daadwerkelijk wordt uitgekeerd en zo ja, wat 
de uiteindelijke hoogte ervan is. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 9 november 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 	 Pvda/GL - S. Reusken 

7r° ) Raadsvergadering 	 ••••••• 
--1 ,19.rstaangeflefllet, 
-erangeheuelen÷evergenOtnen 
na h.st. aangenomen Agerwerpion Met 

stemmen voor en ..Q.. stemmen tegen 



Motie: Toekomstmogelijkheden Middendorpshuis Den Ham 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 9 november 2021, behandelend 
de Programmabegroting 2022 

Constaterende dat: 
• Het Middendorphuis in Den Ham de TTI als vaste huurder is kwijtgeraakt als gevolg van het overgaan 

naar een nieuwe organisatie 'Gastvrij Twenterand' die daarbij geen gebruik meer wenst te maken 
van een inlooppunt c.q. infobalie. 

• Het Middendorphuis een monumentaal pand is gebouwd in 1842 en één van de weinige 
rijksmonumenten is die onze gemeente telt. 

• Het pand gelegen is op een mooie plek in het centrum van Den Ham en onvoldoende benut wordt. 

Overwegende dat: 
• Het Middendorpshuis gebruikt wordt als expositieruimte door Stichting Expositiehuis Den Ham, 

oudheidkamer en streekmuseum van de Oudheidkundige Vereniging Den Ham-Vroomshoop. 

• Achter het Middendorpshuis bevindt zich de IVN kruidentuin, met een kleine Bijbeltuin. 

Verzoekt het college: 
1. Op korte termijn een projectbegeleider aan te stellen die samen met betrokken Hammer partijen de 

toekomstmogelijkheden c.q. scenario's van het Middendorpshuis Den Ham zowel inhoudelijk als 
financieel (maatschappelijk en/of commercieel) in beeld brengt met als doel behoud van dit historische 
pand. 

2. Dit te bekostigen uit de Reserve Coalitieakkoord. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 9 november 2021 

Namens, 

GBT - M. J. A. Elzinga 
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